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همایش نمایندگان برتر بیمه با 
حضور مدیرعامل بیمه باران برگزار 

شد

همایش  باران،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
نمایندگان برتر استان خراسان در سوم خردادماه، 

در سالن همایش هتل میثاق مشهد برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه باران، همایش 
سوم  در  خراسان  استان  برتر  نمایندگان 
خردادماه، در سالن همایش هتل میثاق مشهد 
بررسی  هدف  با  مهم  رویداد  این  شد.  برگزار 
چالش های  و  موانع  بازار، شناخت  راهبردهای 
منطقه، و ایجاد انگیزه و تقویت شبکه فروش، 
با حضور مدیرعامل شرکت بیمه باران، جناب 
آقای نیری، سرپرست مدیریت فروش دفاتر و 
نمایندگی ها، جناب آقای ندیمی، و جناب آقای 
در  گردید.  برگزار  تبریزی،  عبده  دکتر حسین 
ابتدای این همایش، مدیرعامل بیمه باران ضمن 
تشکر از زحمات و تلاش های نمایندگان برتر، 
بر اهمیت استراتژیک شبکه فروش در توسعه 
کسب وکار و ارتقای سطح خدمات تأکید کرد. 
ایشان بر لزوم همکاری مستمر، نوآوری در ارائه 
محصولات و همچنین بهره گیری از فرصت های 
شرکت  توسعه  و  رشد  برای  خراسان  منطقه 
تاکید داشت. دکتر حسین عبده تبریزی، نیز 
در این همایش حضور داشتند. ایشان با اشاره 
به اهمیت تحولات روز دنیا، بر لزوم توجه به 
ابزارهای  از  استفاده  فروش،  جدید  روش های 
نوین مارکتینگ و به کارگیری هوش مصنوعی 
عبده  دکتر  کردند.  تاکید  بیمه  صنعت  در 
تبریزی معتقدند که بهره گیری از فناوری های 
در جهت  بیمه  به شرکت های  می تواند  نوین، 
ارائه خدمات بهتر و افزایش رضایت مشتریان 
ادامه، سخنرانی ها و  کمک شایانی نماید.  در 
بحث های گروهی، راهکارهای عملی جهت غلبه 
بر موانع منطقه و بهره برداری بهتر از پتانسیل 
بازار خراسان را ارائه دادند. در پایان، برنامه های 
توسعه شبکه و اهداف آینده شرکت بیمه باران در 
این منطقه مورد تأکید قرار گرفت و درنظرگرفته 
شد که همکاری ها و تلاش های جمعی، کلید 
همایش،  بود.  این  خواهد  آینده  در  موفقیت 
فرصت مغتنمی برای تبادل نظر، تقویت روابط 
از  یکی  عنوان  به  باران  بیمه  جایگاه  تثبیت  و 
فراهم  زندگی  بیمه  در حوزه  فعال  شرکت های 
آورد و امید است نتایج مثبتی در مسیر توسعه و 

رشد منطقه خراسان رقم بخورد.

 دومین اجلاس بین المللی اقتصادی 
در ماکو برگزار می شود

دیپلماسی  نقش  بین المللی  اجلاس  دومین 
با حضور  ماکو  آزاد  منطقه  اقتصادی  توسعه  در 
نمایندگان کشورهای عضو اکو، اوراسیا و همسایگان 
در هتل  در ۲۱ خردادماه سال جاری  منطقه ای، 

ماوی شهرستان ماکو برگزار می شود.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان 
منطقه آزاد ماکو، این رویداد مهم با هدف معرفی 
در  سرمایه گذاری  آماده  پروژه های  و  ظرفیت ها 
به همت سازمان  آزاد کشور،  منطقه  بزرگ ترین 
منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی ماکو و با حضور فعال 

سرمایه گذاران داخلی و خارجی برگزار می گردد.
با همایش  هم زمان  صورت  به   ماکو  اجلاس 
فرصت های سرمایه گذاری استان آذربایجان غربی 
در ارومیه برگزار خواهد شد و گامی مؤثر در مسیر 
توسعه پایدار، تقویت تعاملات اقتصادی منطقه ای 
و ارتقای جایگاه اقتصادی شمال غرب کشور به شمار 

می رود.
موقعیت  از  بهره مندی  با  ماکو  آزاد  منطقه 
دسترسی  و  قانونی  معافیت های  راهبردی، 
مسیر  در  دارد  تلاش  منطقه ای،  بازارهای  به 
بین المللی،  تجارت  نوین  دروازه  به  تبدیل شدن 

نقش آفرینی مؤثرتری ایفا کند.

حدود ۹۰ درصد روغن و نزدیک به 
۳۰ درصد شکر کشور وارداتی است

درصد   ۹۰ حدود  گفت:  کشاورزی  جهاد  وزیر 
روغن و نزدیک به ۳۰ درصد شکر کشور وارداتی 
است که ارز مورد نیاز آن از طریق فروش نفت و با 

دشواری تامین می شود.
به گزارش ایرنا، غلامرضا نوری قزلجه روز شنبه 
در نخستین همایش ملی مدیران زن وزارت جهاد 
کشاورزی با بیان اینکه بخش قابل توجهی از ارز 
کالاهای  واردات  صرف  نفت  فروش  از  حاصل 
اساسی به کشور می شود، اظهار داشت: با این 
حال مصرف این اقلام در کشور حدود ۱.۵ تا ۲ برابر 
متوسط جهانی و حتی استاندارد مصرفی تعیین 
شده خودمان است. وی با اشاره به میزان بالای 
ضایعات و دورزریر مواد غذایی در کشور، افزود: 
یکی از عرصه  هایی که مدیران زن می توانند نقش 
موثری در آن ایفا کنند، اصلاح الگوی مصرف است.

انتهای  وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: در 
شکل  ارزش  با  غذایی  فرآورده  که  تولید  زنجیره 
می  گیرد بیشترین هدر رفت اتفاق می  افتد و این 
بلکه  اسراف محسوب می  شود،  نه  فقط  دورریز 
به زیان اقتصاد ملی و خانوار است. نوری قزلجه 
معنای  به  مدیریت درست مصرف،  بیان داشت: 
جلوگیری از اسراف، کمک به اقتصاد ملی، ارتقای 
سلامت عمومی و کاهش هزینه  های درمانی است 
و این مسئولیت ویژه  ای است که زنان به ویژه در 

جایگاه مدیریتی می  توانند به خوبی ایفا کنند.
بالای  سطح  این  گفت:  جهادکشاورزی  وزیر 
مصرف، نه  تنها هیچ تاثیر مثبتی بر سلامتی، نشاط 
یا افزایش طول عمر جامعه ندارد، بلکه طبق نظر 
و  قلبی  های  بیماری   از  بسیاری  منشاء  پزشکان 
عروقی، دیابت و سکته  ها است. وی اظهار داشت: 
پس با کالاهایی روبه رو هستیم که به سختی تهیه 
و بیش از حد مصرف می شود و در نهایت هزینه  

های درمانی را نیز افزایش می  دهد.
در  گفت:  زن  مدیران  به  خطاب  قزلجه  نوری 
چنین شرایطی مدیران زن می  توانند در فرهنگ  
سازی درست مصرف نقش تعیین  کننده  ای داشته 
باشند. به گفته وی، اصلاح مصرف در حوزه روغن، 
شکر و سایر مواد غذایی وظیفه  ای دینی و ملی 

است که نقش مهمی در سلامت جامعه دارد.

حضور بیمه ملت توانگرترین شرکت 
بیمه کشور در هفدهمین نمایشگاه 

بین المللی صنعت مالی

بیمه ملت، به عنوان توانگرترین شرکت بیمه 
بین المللی  نمایشگاه  هفدهمین  در  کشور، 
حضور  بیمه(  و  بانک  )بورس،  مالی  صنعت 

خواهد داشت.
این  ملت،  عمومی بیمه  روابط  گزارش  به 
نمایشگاه از تاریخ ۱۸ تا ۲۱ خردادماه ۱۴۰۴ در 
تهران  بین المللی  نمایشگاه های  دائمی  محل 
برگزار می شود و میزبان مجموعه ای از فعالان 

صنعت مالی کشور خواهد بود.
بیمه ملت با هدف معرفی تازه ترین خدمات 
با  مستقیم  تعامل  نیز  و  خود  محصولات  و 
 ۶ سالن  در  عمومی،  و  تخصصی  مخاطبان 
این نمایشگاه حضور یافته و از ساعت ۸ تا ۱۵ 

پاسخگوی بازدیدکنندگان خواهد بود.
این  در  ملت  بیمه  پررنگ  و  مستمر  حضور 
با  ارتباط  تقویت  راستای  در  اقتصادی،  رویداد 
در صنعا  نوآورانه  راهکارهای  ارائه  و  مشتریان 
با  این شرکت  است  گفتنی  بود.  خواهد  بیمه 
تکیه بر عملکرد مالی قابل اتکا، برای پنجمین سال 
متوالی به عنوان توانگرترین شرکت بیمه کشور 

معرفی شده است.
علاقه مندان می توانند با حضور در غرفه بیمه 
ملت، ضمن آشنایی با آخرین دستاوردهای این 
کارشناسان  تخصصی  مشاوره های  از  شرکت، 

بهره مند شوند.

 قطعی برق به ویژه در گرمای اواخر بهار و فصل 
تابستان یک معضل جدی برای بسیاری از شهروندان 
است، اما بخش های تولیدی، صنعتی و تجاری کشور 
نیز از این قطعی ها متاثر می شوند. مسئولان حوزه برق 
و انرژی درمورد اعداد و ارقام ناترازی ها و حتی علل و 
روش های حل آن نظرات متفاوتی دارند، اما در نهایت 
ناترازی های برق  پرسش اصلی باقی می ماند که گره 

چگونه حل می شود؟
محسن طرزطلب، معاون وزیر نیرو و رئیس سازمان 
انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری ایران )ساتبا( اخیرا 
گفته است: »بهره برداری از نیروگاه های در حال ساخت 
تجدیدپذیر می تواند به رفع بخشی از ناترازی برق در 
پیک روز در تابستان سال جاری کمک کند.« توسعه 
انرژی های تجدید پذیر راهکاری منطقی به نظر می رسد، 
اما اغلب کارشناسان بر این باورند برای استفاده از این 
و شرایط کشور  است  نیاز  توجهی  قابل  زمان  راهکار 

بحرانی تر از صبر برای ایده های بلندمدت است.
کمیسیون  توسلی، عضو  فتح الله  فرارو؛  گزارش  به 
انرژی مجلس در این باره گفته است: »با قطعی برق 
فعالیت نانوایی ها و بیمارستان ها هم متوقف می شود. 
سالی ۴۰ میلیارد دلار اتلاف و هدررفت انرژی که یک 

رقم عجیب و فاجعه است.«
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان تهران نیز 
اعلام کرده است واحد های تجاری بزرگ و مال ها در 
ساعات بین ۱۲ تا ۱۶ یا ۱۳ تا ۱۶ تعطیل شوند و آنهایی 
که الزام به فعالیت به هر دلیل دارند، از مولد های خود 
استفاده کنند او گفته است: »۲۲ اکیپ گشت شبانه، 
موضوع جلوه های بدمصرفی را در سطح استان تهران 
بررسی می کنند و در نظارت های صورت گرفته، با این 

قبیل واحد ها برخورد می شود.«
باره  این  در  پرسش هایی  شرایط،  این  به  توجه  با 
مطرح است از جمله این که قرار است چطور مشکل 
ناترازی برق حل شود و آیا راهکار هایی مثل گشت برق 
جواب می دهد یا خیر. فرارو در راستای پاسخ دادن به 
این پرسش با »فرزین سوادکوهی«، کارشناس انرژی 

گفت و گو کرده است:
عدد پایه کسری برق کشور از حداقل ۲۰ هزار مگاوات 

شروع می شود
مگاواتی  هزار   ۱۵ »عدد  گفت:  سوادکوهی  فرزین 
که  چرا  است،  خوشبینانه  بسیار  اتفاقا  برق  کمبود 
باشد.  تخمین زده می شود وضعیت بسیار بدتر هم 
درواقع برخی از تخمین ها به ۲ برابر این عدد دلالت 
پایه  به طور معمول می توان  به هر حال،  اما  دارند. 
کسری برق کشور را از عدد ۲۰ هزار مگاوات آغاز کرد.«
وی گفت: »واقعیت امر این است که هر ساله در 
بحث میانگین شدت مصرف انرژی نسبت به بازه زمانی 
سال گذشته، شاهد آماری با روند صعودی هستیم. با 
توجه به تغییرات اقلیمی که در کشور و منطقه به وجود 
آمده، به لحاظ تولید برق نیز دچار مشکلاتی به شدت 
جدی شده ایم. درواقع از یک سو تغییرات اقلیمی و از 

سوی دیگر افزایش مصرف برق داریم.«
برقی  که سیستم های  این  به  توجه  »با  افزود:  وی 
ما اساسا سیستم هایی به روز نیست و در حوزه های 
سیستم های  و  صنعت  تا  خانگی  بخش  از  مختلف 
برق  انتفال  سیستم  حتی  و  کارخانجات  سرمایشی، 
کشور، هدررفت شدیدی داریم، باید بپذیریم که اعداد 

بزرگ کمبود برق، می تواند به واقعیت نزدیک باشد.«
سوادکوهی گفت: »حقیقت این است که سال به 
سال در حوزه برق، دچار مشکلات بزرگ تر و بیشتری 
خواهیم شد. وقتی هیچ تغییری در رویکرد ها و نظام 

نمی شود،  ایجاد  کشور  انرژی  بخش  گیری  تصمیم 
بزرگ تر  روز  به  روز  نیز  مشکلات  که  است  طبیعی 

می شود.
کنندگان  تولید  گذشته  سال   ۸ »طی  گفت:  وی 
آینده  سال های  در  که  می دادند  هشدار  مدام  برق، 
دچار ناترازی گسترده برق می شویم، اما این هشدار ها 
زیاد جدی گرفته نشد. با توجه به این که در بخش 
نیروگاهی، تصمیم گیری اساسی انجام نشد و تغییر و 
سرمایه گذاری به وجود نیامد و برای بخش خصوصی 
بنابراین  نداشت،  جذابیتی  هیچ  گذاری  سرمایه  نیز 
پس  یکی  را  بحران  مراحل  کشور  برق  حوزه  شرایط 
از دیگری طی کرد. به اعتقاد من همه چیز از پیش 
مشخص بود و جای تعجب هم نداشت که بالاخره در 

مرحله ای کم خواهیم آورد.«
وضعیت برق کشور اورژانسی است

این کارشناس حوزه انرژی در ادامه گفت: »طی سال 
گذشته و در فصل زمستان نیز درگیر کمبود برق بودیم 
و دیدیم که طی سال گذشته، در مناطقی از کشور با 
قطعی برق گسترده رو به رو شدیم. حقیقت دیگر این 
است که ما در بخش انرژی های تجدیدپذیر نیز هیچ 
سرمایه گذاری نکردیم و فقط از جیب مصرف کردیم.«

و  تحولاتی  و  تغییر  همان  به  »ما  گفت:  وی 
زیرساخت های انرژی تجدیدپذیری که از اول انقلاب 
داشتیم، اکتفا کرده ایم. اکنون که وضعیت بحرانی شده 
تازه به فکر افتاده ایم که باید انرژی تجدید پذیر کشور 
را توسعه دهیم. حتی در شرایطی که آقای پزشکیان 
طریق  از  که  می دهد  نشان  سختی  و  سفت  تلاش 
وزارت نیرو، پیگیر توسعه انرژی های تجدیدپذیر باشد، 
اما عملا، احداث این نیروگاه ها دچار مشکل است و با 
اختلال مواجه می شود.« سوادکوهی گفت: »با توجه به 
اتفاقاتی که اخیرا در بندر شهید رجایی رخ داد، حتی 
وارد کردن قطعات مورد نیاز احداث نیروگاه های انرژی 

تجدیدپذیر نیز با اختلال مواجه شد و تا این تجهیزات 
ترخیص شده و به دست پیمانکاران برسد، زمان لازم 
بتواند ۳ هزار  نیز  است و بعید است رئیس جمهور 
مگاواتی را که وعده داده محقق کند. به هر حال، قول 
داده شده است که تا ۳ الی ۴ ماه آینده این اتفاق رخ 
دهد.« وی افزود: »مصادیقی که اشاره می کنم، با این 
هدف است که بگویم کشور ما در حالت اورژانسی قرار 
دارد و نمی توان با این وضعیت، کشور را به پیش برد. 
باید اقداماتی اساسی انجام شود و اجازه دهیم سرمایه 
گذاری های کلان در کشور رخ دهد، دولت باید دست 
از انحصار بردارد و وضعیت را به شکلی پیش ببرد که 
سرمایه گذاری برای بخش خصوصی جذابیت داشته 
باشد. شاید به این طریق بتوانیم از این وضعیت بحرانی 

تا حدودی رها شویم.«
قطعی  زیان  و  ضرر  از  زیادی  »بخش  گفت:  وی 
برق، در مرحله اول به بخش صنعتی کشور تحمیل 
و  پتروشیمی ها  ما،  است. شهرک های صنعتی  شده 
کارخانجات درگیر قطعی برق و ضرر های این قطعی 
تجاری  بخش های  به  سپس  مشکل  این  شده اند. 
درمان  و  بهداشت  واحد های  حتی  رسید.  خانگی  و 
با  مجبورند  نیز  درمانگاه ها  و  بیمارستان ها  جمله  از 
عوارض قطعی برق رو در رو شوند. وقتی کمبود برق 
کشور  در  متعددی  اقشار  که  است  طبیعی  داریم، 
متحمل خسارت می شوند و چه بسا، قیمت تمام شده 
محصولات تولیدی بالاتر رفته و حتی دچار کمبود برخی 
اقلام تولیدی شویم. در حوزه پتروشیمی و پالایشگاهی 
نیز دچار مشکلاتی عدیده می شویم. با این وضعیت 
نمی توانیم به مردم دروغ بگوییم و اعلام نکنیم که در 

صورت ادامه این مسیر، آینده تیره و تار می شود.«
چرا باید همیشه اجازه دهیم کارد به استخوان برسد و 

بعد تازه به فکر بیفتیم
سوادکوهی تاکید کرد: »اقداماتی مثل راه اندازی 

سیستم های گشت سوء مصرف برق نیز شاید در 
اندک داشته  تاثیر مقطعی و  بهترین حالت، یک 
تر،  دقیق  به شکلی  باید  برق  باشد. رصد مصرف 
باید  چرا  می شد.  انجام  علمی تر  و  هوشمندانه تر 
همیشه اجازه دهیم کارد به استخوان برسد و بعد 
تازه به فکر بیفتیم که بگردیم و رصد کنیم و اقدامات 

مقطعی انجام دهیم«
وی گفت: »ماجرای رمزارز ها و تولید بیت کوین 
و امثالهم را نیز جدی نگرفته ایم. این مسئله افکار 
عمومی را درگیر کرده است و برای مردم سوال ایجاد 
کرده است. متاسفانه مردم حق دارند که ناراحت 
باشند. وقتی در اخبار رسمی میبینیم که شهرک های 
تولید رمز ارز در کشور وجود دارد، پس عمق فاجعه 
بیش از این ها است و راه اندازی گشت شبانه، بیشتر 
یک اقدام نمایشی و کم اثر است و چندان مفید 

ارزیابی نمی شود.«
وی افزود: »من معتقدم اگر از هم اکنون شروع 
کنیم و سعی کنیم انرژی های تجدیدپذیر را تقویت 
کنیم  اندیشی  چاره  برق  مشکل  برای  یا  کنیم 
نیاز  حداقل به یک دهه زمان برای بازدهی پراثر 
داریم. هر چند می توان از روش های زودبازده نیز 
در ابعاد کم استفاده کرد. انرژی های تجدیدپذیر 
محدودیت هایی دارند و در نتیجه باید بدانیم که 
حتی اگر امروز نیز قصد توسعه این حوزه را داشته 
باشیم حداقل نزدیک به ۲ میلیارد دلار سرمایه لازم 
داریم. ما برای تصمیم گیری بسیار دیر کرده ایم. 
دولت باید دست از حضور در چرخه تولید، قیمت 
گذاری و فروش بردارد. دولت باید انحصار حوزه 
انرژی را کاهش داده و هر چه سریعتر به سوی 
توسعه زیرساخت ها حرکت کند. تا زمانی که در 
دایره باطل بگردیم، شرایط همین است و دایره نیز 

روز به روز بسته تر می شود.«

طلای آب شده در این هفته بیشترین بازدهی را کسب کرده ولی 
دلار، شاخص کل و بازار طلا در محدوده های نوسانی شناخته شده 

نوسان می کنند.
به گزارش اکوایران، بازار سهام فعلا از وضعیت صعودی خارج شده 
و پس از برخورد به مقاومت محدوده سه میلیون و ۲۵۰ هزار واحدی 
در فاز اصلاحی قرار گرفته است. بورس تهران در هفته گذشته هم در 
حرکت نوسانی خود تا محدوده سه میلیون و ۱۰۱ هزار و ۹۵۵ واحد در 
روز سه شنبه کاهش پیدا  کرد. در حال حاضر بازار سهام در موقعیت 
اصلاحی قرار دارد و فضای مه آلود از اینده اقتصادی شرکت ها بازار ها را 
تحت تأثیر قرار می دهد. واکنش شرکت ها به قطعی های سریالی برق 
کشور مثبت نیست چرا که این اتفاق میزان تولید شرکت ها را کاهش 
میدهد و  بهره وری تولید را متاثر می کند. از طرف دیگر تکلیف وزیر 
اقتصاد مشخص نیست و نگاه تخصصی وی به ماهیت فعالیت های 

اقتصادی بازار سرمایه برای سرمایه گذاران در هاله ای از ابهام است.
بازار ارز و سرمایه با انتشار اخبار مذاکره و کاهش تنش ها تغییر روند 
داه اند و بازارها در شرایطی که  میزان نااطمینانی افزایش پیدا می کند 
در وضعیت مطلوبی نخواهند بود.عکس العمل بازار سهام به موارد 
بالا برتری ورود پول حقیقی به صندوق های درآمد ثابت در روزهای 
گذشته بوده است. با توجه به اصلاح بازار ارز در روز سه شنبه و رفتار 

معکوس بورس و دلار در این مدت، احتمال منفی شدن شاخص کل 
بورس تهران در شروع معاملات دور از ذهن نیست. در حال حاضر 
شاخص کل بورس تهران حمایت سه میلیون واحدی را پشت سر دارد 
و مقاومت سه میلیون و ۲۵۰ هزار واحدی در پیش رو مقاومت مهم 

تکنیکی شاخص کل بورس است.
علامت درهم و تتر به دلار تهران

بازار ارز و طلا در هفته گذشته ایستا بود و بازدهی دلار تهران در 
هفته گذشته حتی به یک درصد هم نرسید و در محدوده ۰.۱۸ درصد 
قرار گرفت  بازدهی تتر منفی شد و تنها عضو بازار ارز آزاد که بازدهی 
مثبت داشت درهم بود که با رشد ۱.۳۴ درصدی هفته راپشت سر 
گذاشت.  دلار تهران در هفته گذشته تا کانال ۸۱ هزار تومانی عقب 
نشست ولی نتوانست خود را در این کانال قیمتی حفظ کند و نگرانی 
از جلسه این هفته شورای حکام و اصرار ترامپ بر عدم غنی سازی در 
ایران موجب برگشت رو به بالای دلار شد. در هفته گذشته افزایش 
بیشتر درهم باعث بازدهی بیشتر درهم شد حباب آن را افزایش داد، 
حباب درهم در محدوده ۷۳۲ تومان قرار گرفته که بیشترین مقدار 
حباب درهم در از دوم خرداد است. دلار نیما هم در این هفته همچنان 
در کانال ۶۹ هزار تومانی در پی سیاست تثبیت بانک مرکزی ثابت ماند 

و تنها ۳۸ تومان بالا رفت.

تتر که اخیرا غالبا پایین تر از دلار تهران معامله شده است در معاملات 
شبانه هفته قبل یک کانال قیمتی بالا رفته و در معاملات پشت خطی 
بالاتر از قیمت پایانی دلار در روز سیزدهم خرداد است، از طرفی حباب 
درهم هم که اخیرا اکثرا پایین تر از ۳۰۰ تومان بوده در روز سه شنبه 
رشد کرده به بالاتر از ۷۰۰ تومان رسیده است که نشان میدهد درهم 
و تتر در بازگشایی معاملات امروز بازار ارز به دلار سیگنال افزایشی 
می دهند،در حال حاضر محدوده ۸۲ هزار و ۸۰۰ تومان مقاومت مهم 

دلار تهران است.
ربع سکه و سکه گرمی بدون بازدهی ماندند

قیمت طلا و سکه همیشه تحت تأثیر اونس جهانی طلا و دلار است 
در هفته قبل اونس جهانی طلا تحت تأثیر جنگ تعرفه ای ترامپ و 
اعمال تعرفه ۵۰ درصدی بر واردات استیل و آلومینیوم افزایش پیدا کرد 
و افزایش درگیری میان اوکراین و روسیه تقاضای طلا را افزایش داد. به 
همین دلیل اونس طلا رشد ۱.۳۶ درصدی را ثبت کرد در هفته گذشته 
طلای آب شده با رشد ۲.۷۶ درصدی مواجه شد که بیشترین افزایش 
هفتگی در بازار ارز و طلا بود حباب طلای آب شده حدود ۲۴۳ هزار 
تومان منفی بود و سکه امامی در نیمه کانال ۷۳ میلیون تومان معامله 
شد و حباب آن ۱۳ درصد بود.  ربع سکه و سکه گرمی در این هفته 

بدون بازدهی بودند.

ناترازی در خوشبینانه ترین حالت هم بحرانی است!

وضعیت اورژانسی برق 
گروه اقتصاد - عدد ۱۵ هزار مگاواتی کمبود برق اتفاقا بسیار خوشبینانه است، چرا که تخمین زده می شود وضعیت بسیار بدتر هم باشد. درواقع برخی از 

تخمین ها به ۲ برابر این عدد دلالت دارند. اما به هر حال، به طور معمول می توان پایه کسری برق کشور را از عدد ۲۰ هزار مگاوات آغاز کرد.

طلای آبشده صدرنشین بازدهی بازار ارز و طلا

انرژی های 
تجدیدپذیر 

محدودیت هایی 
دارند و در 
نتیجه باید 

بدانیم که حتی 
اگر امروز نیز 

قصد توسعه این 
حوزه را داشته 
باشیم حداقل 

نزدیک به 2 
میلیارد دلار 
سرمایه لازم 

داریم

در جلسه  ایمیدرو،  عامل  هیات  رئیس  و  وزیر صمت  معاون  آقاجانلو  محمد 
محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور با مدیران شرکت های معدنی و صنایع 
معدنی، خواستار مساعدت دولت برای برطرف شدن چالش های سه گانه این حوزه 

شد.
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، آقاجانلو در این نشست که با حضور سیدمحمد 
اتابک وزیر صنعت معدن و تجارت در محل ایمیدرو برگزار شد، تاکید کرد: ایجاد 
»راه حلی برای برطرف شدن شوک های قیمتی برق و گاز«، »هدایت سود شرکت 
های بزرگ به سمت توسعه« و »مشارکت صندوق توسعه ملی در پروژه انتقال آب 
دریای عمان به داخل کشور« جزو خواسته اصلی و حیاتی شرکت های معدنی و 
صنایع معدنی از دولت است. وی با یادآوری اینکه قرار بود ایمیدرو در مسیر توسعه، 
چابک عمل کند، تاکید کرد: مشکلات این حوزه از اقتصاد کشور زمانی انباشته شد که 
ایمیدرو طی سال های اخیر از اهداف اولیه خود و اساسنامه مصوب مجلس شورای 
اسلامی دور شد و اکنون از سرمایه گذاری و توسعه فاصله گرفته و در عین حال، 
همانند یک شرکت دولتی، برای دریافت هر نوع مجوز توسعه، با پیچ و خم فراوان 
اداری روبرو شده است. رئیس هیات عامل ایمیدرو، با بیان جایگاه معدن و صنایع 
معدنی در اقتصاد کشور، گفت: این بخش سهم ۲۰درصدی از ارزش افزوده کل 
صنعت و ۲۶درصدی در اشتغال کشور دارد و این مهم، نیاز توجه به آن برای تحقق 

اهداف برنامه هفتم و منویات رهبری را دوچندان می کند.
وی، ارزش بورسی شرکت های این حوزه را ۲۴۰۰ همت )هزار میلیارد تومان(، اعلام 
کرد و گفت: سال گذشته می توانستیم تولید فولاد را به ۴۰ میلیون تن برسانیم اما 
محدودیت های انرژی سبب از دست رفتن میلیاردها دلار درآمد برای کشور شد. 
آقاجانلو همچنین گفت: نیاز برق صنعت فولاد ۵۵۰۰مگاوات است در صورتی که 

۴۵۰۰ مگاوات آن با سرمایه گذاری شرکت های معدنی و صنایع معدنی ) و در قالب 
تفاهمنامه وزارتخانه های صمت و نیرو( ایجاد شده اما نفع چندانی از آن نمی برند.

به گفته معاون وزیر صمت، ارزش تولیدات معدن و صنایع معدنی سالانه به ۳۵ 
میلیارد دلار می رسد و ارزش صادرات آن نیز در سال گذشته به مرز ۱۴ میلیارد دلار 
رسید اما در صورتی که با قطعی برق و همچنین نرخ ثابت ارز نیما، مواجه نمی شدیم 
صادرات این حوزه به ۲۰ میلیارد دلار می رسید و این چالش، ۶ میلیارد دلار درآمد از 

دست رفته برای اقتصاد کشور برجای گذاشت.
رشد ۱۳برابری هزینه های برق و گاز

وی تاکید کرد: در حالی که طی چهار سال اخیر متوسط رشد هزینه های تمام 
شده برای بنگاه های این بخش ۱۳برابر شده تنها شاهد افزایش ۵برابری نرخ فروش 
شرکت های معدنی و صنایع معدنی بوده ایم. معاون وزیر صنعت معدن و تجارت، 
»ارزش دفتری« سهام واگذار شده شرکت های ایمیدرو، طی سال های ۱۳۹۹ تا ۱۴۰۱ 
را ۵۴هزار میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: ۷۷درصد از واگذاری ها بابت رد دیون و 

سهام عدالت بوده است.
وی در ادامه یادآور شد: طبق قانون باید ۷۰درصد منابع حاصل از واگذاری 
با هدف توسعه، به وزارت صمت برگشت داده شود در حالی که طی این مدت 
ارقام فوق برگشت داده شده است. رئیس هیات عامل  از  از ۱۰درصد  کمتر 
ایمیدرو، تاکید کرد: با مساعدت دولت و وزارت صمت، خواهان بازگشت منابع 
حاصل از واگذاری و سود سهام عدالت، برای سرمایه گذاری در توسعه معدن 

و صنایع معدنی هستیم.
وی تاکید کرد: هدایت منابع حاصل از سود شرکت ها به سمت توسعه، خواسته 

ما از دولت است که این امر باید در مجامع شرکت ها نیز مورد توجه قرار گیرد.

نیاز به ۴۰ میلیارد دلار سرمایه
رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به نیاز ۴۰ میلیارد دلاری این بخش به سرمایه 
گذاری ادامه داد: در صورت جذب رقم فوق، اهداف توسعه برنامه هفتم پیشرفت 
قابل دستیابی است.به گفته آقاجانلو، ۶۰درصد از رقم فوق می تواند از منابع خارجی 
تامین شود و البته ایمیدرو با کمک وزارت صمت، راهکارها و روش های متنوعی برای 
جذب سرمایه اجرایی کرده است. وی در بخش دیگری از سخنانش، ارزش برجای 
ذخایر کشف شده حاصل اقدامات ایمیدرو و شرکت های زیرمجموعه و تابعه را ۳۰ 
میلیارد دلار اعلام کرد و گفت: با ایجاد ارزش افزوده این رقم تا ۲۰برابر قابل افزایش 

است.
۲۴۰پروانه اکتشاف به فراخوان می رود

پروانه  واگذاری ۲۴۰  فراخوان  برنامه  از  همچنین  ایمیدرو،  عامل  هیات  رئیس 
اکتشافی به بخش خصوصی خبر داد و گفت: به زودی این برنامه اجرا می شود.

وی در عین حال اظهار داشت: نزدیک به ۹۰درصد مجوزهای اکتشاف با مخالفت 
سازمان های محیط زیست، منابع طبیعی و نهاد های دیگر مواجه شده است و 

برطرف کردن موانع آن با کمک دولت میسر است.
سهم مصرف آب؛ کمتر از نیم درصد

آقاجانلو درباره مصرف آب توسط صنایع معدنی گفت: سهم این حوزه از کل مصرف 
آب کشور به نیم درصد هم نمی رسد از این رو ضروری است که نهادهای حاکمیتی 
پشتیبان توسعه آن شوند. رئیس هیات عامل ایمیدرو، ادامه داد: چنانچه صندوق 
توسعه ملی در پروژه انتقال آب از دریای عمان مشارکت کند، بخش قابل توجهی 
از دغدغه های این حوزه برای تامین آب برطرف می شود. در این نشست بهرام 
سبحانی رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد نیز گفت: »فولاد« تنها بخشی از اقتصاد 

کشور بوده که توانسته با دستیابی به ۵۵ میلیون تن ظرفیت تولید، اهداف چشم 
انداز ۲۰ ساله را محقق سازد. وی ادامه داد: اگر سال گذشته محدودیت های انرژی 
بر فولاد اعمال نمی شد ایران از جایگاه دهمین تولیدکننده فولاد جهان و با پشت 
سرگذاشتن آلمان و ایتالیا، به رتبه بالاتری دست می یافت. سبحانی اظهار داشت: 
صنایع معدنی پس از حوزه پتروشیمی، بیشترین نقش در ارزآوری کشور را دارند در 
حالی که اکنون به فولادی ها دستور داده شده که ظرفیت تولید را ۹۰درصد کاهش 
دهند. وی همچنین با بیان اینکه شرکت های فولادی تمام ارز حاصل از صادرات را 
به کشور برگردانده اند، افزود: طی سال های اخیر صدور کارت بازرگانی برای افراد 
گمنام، باعث شده بخشی از ارز حاصل از صادرات به نظام اقتصادی کشورمان 
بازنگردد. در پایان این نشست، محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور، خواستار 
اعلام چالش های فوق در قالب یک نامه به دولت شد و بررسی این مشکلات برای 

ایجاد راهکارهای مختلف را مورد تاکید قرار داد.

در نشست مدیران شرکت های بزرگ معدنی و صنایع معدنی با معاون اول رئیس جمهور و وزیر صمت
آقاجانلو خواسته های سه گانه صنایع معدنی از دولت را اعلام کرد


